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Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)   

Ledamöter Anna Hansson (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

  

 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare. 

 

Förhindrade: Amir Amirriazi (DHR) 

 

 

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Efter tillägg under punkten Rapporter godkänns 

dagordningen.  

 

 

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nummer 14/2010 och 15/2010 

samt lägger dem till handlingarna. 
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§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Anmäls inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka läggs 

till handlingarna: 

 

Protokoll 9/2010 från trafik- & renhållningsnämndens och 

Stockholms Stads parkerings AB:s handikappråd 

 

Stockholms Hamns svar på rådets skrivelse angående 

”Tillgång till hörselteknisk utrustning i stadens lokaler” 

 

Protokollsutdrag ur trafik- & renhållningsnämndens och 

Stockholms Stads parkerings AB:s protokoll från den 11 

november 2010. 

 

Rådet har tagit del av utdraget från trafik- och 

renhållningsnämndens och Stockholms stads parkerings 

AB:s sammanträde den 11 november 2010. Rådet ser 

allvarligt på att hissförbindelsen mellan Hammarby 

sjöstad och Skansbron är borttagen ur det förslag som ska 

presenteras för exploateringsnämnden. Rådet anser att 

hissförbindelsen är oerhört viktig för att öka tillgänglig-

heten vilket rådet framhållit vid ett flertal tillfällen. Rådet 

anser liksom trafik- & renhållningsnämndens och 

Stockholms Stads parkerings AB:s handikappråd att 

hissen bör återföras till förslaget innan det presenteras för 

exploateringsnämnden. 

 

Rådet beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

 

§ 4        Ärenden tagna på delegation 

Följande detaljplaner är tagna på delegation av rådet: 

 

Förslag till detaljplan för fastigheten Kammarmusikern 28 i 

stadsdelen Långsjö, S-Dp 2008-21156-54 

 

Förslag till detaljplan för del av Södermalm 10:34 m.fl. i 

stadsdelen Södermalm, S-Tdp 2010-08953-54 
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§ 5         Exploateringsnämnden  

Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och 

protokollet från nämndens senaste möte. 

 

Rådet noterar en felaktig hänvisning i tjänsteutlåtandet i 

ärende 16 till exploateringsnämndens sammanträde den 9 

december 2010. På sidan 5, under rubriken ”Tillgänglighet”, 

hänvisas till utemiljöprogrammet – Stockholm stads riktlinjer 

för att skapa en tillgänglig och användbar utemiljö. Dessa 

riktlinjer ersattes 2008 av handboken Stockholm – en stad för 

alla. 

 
 

§ 6      Förslag till nya mötestider för 2011 

Rådet beslutar att det föreslagna sammanträdet den 9 augusti 

2011 utgår. Rådet beslutar att reservera tisdagen den 16 

augusti 2011 som en tid för eventuellt extramöte om så skulle 

behövas. I övrigt godkänner rådet förslaget. Rådet fastställer 

datum för sammanträden 2011 enligt följande: 

 

11 januari 

8 februari 

8 mars 

5 april 

3 maj 

7 juni 

(16 augusti vid behov) 

30 augusti 

20 september 

11 oktober 

1 november 

29 november 

 

 Rådet efterlyser tidpunkt för möte med nämndernas presidium. 

 

 

§ 7 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Stora 

Katrineberg 8 i Liljeholmen, S-Dp 2007-39628-54 

Föredragande: Ingemar Eriksson 

Svar senast den 22 december 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. Om 

möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 
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stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet har fått information om att soprum ska placeras 

inomhus. Rådet förutsätter att dessa soprum är till för 

kvittblivning av hushållssopor och tillstyrker placeringen. 

Rådet anser dessutom att skrymmande avfall (grovsopor) bör 

kunna lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse 

utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar. 

 

Rådet noterar att inga terrasser ingår i det föreliggande 

planförslaget. Om detta ändras i framtiden och terrasser 

byggs förutsätter rådet att de blir tillgängliga.  

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 8 Rådet diskuterar vilket gränsvärde man vill använda i 

checklistan för hur långt det bör vara från bostad till 

kvittblivningsplats 

  

Rådet vill att planhandläggarna i första hand för flerbostads-

hus förordar möjlighet till kvittblivning av hushållssopor 

inomhus, eller om detta inte är möjligt, i andra hand inom 10 

meter från entrén. Vad gäller småhus vill rådet att 

kvittblivning av hushållssopor ska kunna ske vid 

tomtgränsen.  

 

När ingen av dessa lösningar är möjliga önskar rådet få en 

motivering till avsteget från handläggaren. 

 

 

§ 9 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Sätra 

Stall 1 i Sätra, S-Dp 2009-05987-54 

Föredragande: Maria Grahm 

Svar senast den 9 december 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet förordar parkeringsgarage under bostadshusen med 

hissförbindelse upp. Gästparkering anser rådet bör lösas 

genom parkering på gatan, om möjligt inom 10 meter från 
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varje entré enligt stadens riktlinjer i handboken Stockholm – 

en stad för alla, trafikkontoret 2008. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Stämpelfärgen 3 m.m. i Vällingby, S-Dp 2010-00136-54 

Föredragande: Victor Hoas Ströman 

Svar senast den 15 december 2010 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. Om 

möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 

kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

§ 11 Rapporter/Remisser 

Ordföranden informerar om att kommunfullmäktige har 

antagit verksamhetsplan och budget för 2011. Till skillnad 

från tidigare år har kommunstyrelsens handikappråd inte fått 

föredragning eller haft möjlighet att yttra sig. 
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Ordföranden informerar om att ett nytt stadsmiljöråd kommer 

tillsättas. Rådet önskar få information om stadsmiljörådets 

syfte och uppgifter och beslutar att föra upp detta på sin 

bevakningslista. 

 

Jan Lamby informerar om de synpunkter Jan framfört 

angående kvalitetsprogrammet för Stockholmsarenan vid 

Globen till ordföranden i kultur- och idrottsförvaltningens 

handikappråd.  

 

 

 

§ 12 Övriga frågor 

Rådet diskuterar möjligheten att inbjuda till ett seminarium 

kring sopsugsteknik. 

  

 

 

§ 13 Kvarvarande obesvarade frågor 

  

 Rådet uppdaterar sin Bevakningslista enligt följande:  

 

Punkt 1 – Stadens ambition i fråga om tillgänglighet i hotell. 

Ansvarig ändras från Jerker Axén till rådet. 

 

Punkt 2 – Skrivelse till bl.a. exploateringsnämnden ang. 

tillgängligheten till Södersjukhuset från Ringvägen. Jan 

Lamby stryks som ansvarig, sekretariatet och Susanne Lindh 

kvarstår. 

 

Punkt 12 – Stimulera utvecklandet av sopsugsteknik i 

bostadsfastigheter. Frågan aktualiserades under dagens 

sammanträde. 

 

Punkt 15 – Odla kontakten med nätverket för sakkunniga. 

Punkten omformuleras till ”Odla kontakten med nätverket för 

sakkunniga och planera för sakkunnigmöte 2011”. 

 

 

 

 Följande punkt utgår från Bevakningslistan: 

 

Punkt 19 – Bevaka att rådet blir delaktigt i Norra 

Djurgårdsstaden Innovation. 
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Följande punkter är nya på rådets Bevakningslista: 

 

Punkt 19 – Undersöka konsekvenserna av laddningsplatser 

för elbilar ur aspekterna brandsäkerhet och elektromagnetiska 

fält. Ansvarig rådet. 

 

Punkt 20 – Information om stadsmiljörådets syfte och 

uppgifter. Ansvarig rådet och sekretariatet. 

 

 

 

Mötet avslutas kl. 16.30 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 Ingrid Mårtenson 


